
Biedrības „ Latvijas Izpletņlēkšanas Federācija” 
vienotais reģ.Nr. 40008024647 

 
Instruktoru sapulces kopsavilkums Nr.2016–1. 

 
Rīga, Brīvības iela 57, 8.ofiss 
2016.gada 19.martā 
 

Sapulci sāk 12:46. 
 
Sapulcē piedalās biedrībā „Latvijas Izpletņlēkšanas Federācija” (turpmāk –               

LIF) licencētie instruktori, kopā 18 personas: 
1. Oļegs Ņikitins 
2. Aleksandrs Ņeposedovs 
3. Jevgenijs Vladimirovs 
4. Raimonds Teikmanis 
5. Andrejs Olehnovičs 
6. Jevgeņijs Hatkevičs 
7. Vladislavs Trubovičs 
8. Irina Turavina 
9. Genadijs Urbans 
10. Andrejs Maslobojevs 
11. Raimond Kinejevs 
12. Aleksandrs Babkins 
13. Aleksandrs Ļebedevs 
14. Germans Dubovskis 
15. Nikolajs Čujakovs 
16. Dmitrijs Kondrašovs 
17. Sergejs Plotņikovs 
18. Kaspars Sproģis 
 

Darba kārtībā:  
1. 25 lēcienu programmas studentiem līdz A licences iegūšanai saskaņošana. 
2. Drošības problēmas 2015. gadā. 
3. Izmaiņas Latvijas Izpletņlēkšanas Rokasgrāmatā. 
4. Instruktoru atbildība par studentiem un A, B kategorijas izpletņlēcējiem. 
5. LIF Zelta biedra statusa piešķiršana. 
6. Dažādi; 
 
Instruktoru sapulci vada LIF valdes loceklis Sergejs Plotņikovs, protokolē                 

Kaspars Kiesners.  
 
S.Plotņikovs: Izskaidro instruktoru sapulces sasaukšanas nepieciešamību – aktualizēt               
Latvijas Izpletņlēkšanas Rokasgrāmatu (turpmāk – LIR), kā arī LIF biedru pienākumu                     
ievērot LIR noteikto. Civilās Aviācijas Aģentūrā (turpmāk – CAA) ir iesniegta un                       
apstiprināta LIR, taču šobrīd LIR redakcijā nepieciešami papildinājumi, jo                 
izpletņlēķšana sportam attīstoties ir radušies gan jauni drošības riski tehnoloģiju                   
izmantošanā, gan arī nepieciešams pilnveidot izpletņlēkšanas licenču izsniegšanas               
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kārtību. LIR katru gadu ir jāpārskata un šis ir īstais brīdis kopīgi izrunāt tēmas, ar                             
kurām papildināt LIR. Uzsver, ka vēlas uzklausīt viedokļus un ierosinājumus, ar ko                       
papildināt LIR, lai kopīgiem spēkiem uzlabotu izpletņlēšanas drošību Latvijā. Ierosina                   
sākt skatīt darba kārtības jautājumus, kuri iepriekš nosūtīti LIF biedriem uz e–pasta                       
adresēm. 
 
1. 25 lēcienu programmas studentiem līdz A licences iegūšanai saskaņošana. 
S.Plotņikovs: Informē par nepieciešamību mainīt kārtību, kādā tiek piešķirta                 
izpletņlēkšanas A kategorijas licence, nosakot, ka izpletņlēkšanas A kategorijas                 
licences iegūšanai nepieciešami 25 lēcieni. 
A.Ļebeģevs: Kas to nosaka? Vai to kāds mums pieprasa? 
S.Plotņikovs: To nosaka Fédération Aéronautique Internationale (turpmāk – FAI),                 
tāda kārtība ir citās attīstītajās valstīs pasaulē. Vairākiem Latvijas izpletņlēcējiem ir                     
bijuši incidenti ārzemēs, kad tie nav pielaisti lēcieniem, jo uzņemošā dropzona                     
neatzīst LIF izsniegto licenci. 
R.Teikmanis: Atgādina, ka katrā klubā taču ir sava rokasgrāmata, kas ir saskaņota ar                         
CAA. 
K.Sproģis: Atgādina, ka klubiem vairs nav jānes savas rokasgrāmatas iesniegšanai                   
CAA, bet jādarbojas vienoti pēc federācijas apstiprinātas LIR. 
S.Plotņikovs: LIF vadās pēc United States Parachute Association (turpmāk – USPA)                     
izstrādātajām prasībām un mēģina šīs prasības ieviest Latvijas izpletņlēkšanu                 
reglamentējošajos normatīvajos aktos un tieši – LIR. 
S.Plotņikovs: Skaidro klātesošajiem par riskiem, kurus pasaulē citas izpletņlēcēju                 
biedrības cenšas mazināt, bet Latvijā par to vēl neviens nav aizdomājies. Piemēram,                       
GoPRO videokameru izmantošana lēcienā un ar to saistītajiem riskiem, minimālais                   
lēcienu skaits, sākot no kura būtu pieļaujams lekt ar videokameru. 
S.Plotņikovs: Izsaka priekšlikumu noteikt A kategorijas licences izsniegšanai 25                 
lēcienus, jo A kategorijas izpletņlēcējām ir nepieciešamas ne tikai iemaņas, bet arī                       
zināšanas. Piemēram, cilvēkam var nebūt neviena lēciena, bet tunelī nolidotas                   
daudzas stundas un tas gaisā lidos daudz labāk par jebkuru no mums, taču šādam                           
cilvēkam nebūs specifisko zināšanu, kādas ir nepieciešamas drošiem lēcieniem. 
S.Plotņikovs: Uzsver, ka šobrīd nokārtojot Accelerated Free Fall kursu (turpmāk –                     
AFF kurss) ir nepieciešami tikai 8 lēcieni, kas atļautu cilvēkam patstāvīgi veikt                       
lēcienus ar izpletni, bet liela problēma ir tā, ka pēc AFF kursa nokārtošanas ar šo                             
cilvēku vairs neviens nestrādā un tam neko nemāca. Cik šis cilvēks patstāvīgi spēj                         
iemācīties, tik tas arī zina. Būtu pareizi pēc AFF kursa nokārtošanas cilvēkam                       
nepiešķirt A kategoriju, bet vēl papildus pastrādāt un apmācīt jauno izpletņlēcēju,                     
kuru kāda kompetenta persona novērtēs un tikai tad tiktu piešķirta A kategorijas                       
licence. Pie papildus apmācības noteikti ir jāstāsta par trekinga iemaņām, atdalīšanos                     
no lidaparāta un pienākšana pie “bāzes” u.c. tēmas. 
S.Plotņikovs: Ierosina ieviest trenera jeb “Coach” lomu, kas nav instruktors, bet                     
cilvēks ar noteiktu lēcienu skaitu, piemēram, vismaz 100, kuram uzticas kluba vadība                       
un AFF instruktori un kurš spētu 4 reizes izlekt kopā ar AFF kursu nokārtojušo                           
personu. 
Diskusija par papildus finanšu slogu jaunajiem izpetņlēcējiem un treneriem, ko varētu                     
šādi jaunievedumi radīt. Diskusija par trenerim nepieciešamo minimālo lēcienu skaitu                   
un kategoriju, kā arī kārtību, kādā klubs kādam uztic trenera pienākumus. 
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S.Plotņikovs: Norāda, ka LIR jau ir noteikta trenera loma, tas ir vismaz 18 gadus vecs                             
cilvēks ar vismaz 100 lēcieniem un bāzes zināšanām. Taču jebkurā gadījumā                     
vajadzētu kluba apstiprinājumu. 
J.Vladimirovs: Mēs radam noteikumus faktiski tikai vienam Latvijas izpletņlēcēju                 
klubam – D.I.S.K. un ieviešot šādas prasības mēs sarežģījam dzīvi sev, jo cilvēki tādā                           
gadījumā brauks lekt uz Lietuvu, jo tur var iegūst A kategoriju uzreiz pēc AFF kursa                             
nokārtošanas. 
J.Vladimirovs: Ierosina ņemt vērā reģiona īpatnības, lai Latvijas klubi nezaudētu                   
klientus. 
S.Plotņikovs: Vēlreiz uzsver, ka šādas izmaiņas tiek veiktas tikai un vienīgi                     
izpletņlēkšanas drošības uzlabošanai. Atgādina, ka visā pasaulē A kategorija tiek                   
piešķirta tikai pēc 25 lēcienu veikšanas. 
R.Teikmanis: Ierosina pēc iespējas mazāk detalizēt noteikumos prasības balstoties uz                   
negatīvo pieredzi ar valsts institūcijām. 
 
1. Viedokļu aptauja par LIR papildināšanu ar prasību, ka nepieciešami 25 lēcieni ar                         
izpletni, t.sk. 4 lēcieni ar treneri, lai AFF kursu nokārtojušai personai piešķirtu A                         
kategorijas izpletņlēkšanas licenci. 
Par:8, Pret: 10, Atturas: 0 
 
2. Viedokļu aptauja par nepieciešamiem 25 lēcieni ar izpletni, t.sk. 4 lēcieni ar treneri,                           
lai AFF kursu nokārtojušai personai piešķirtu A kategorijas izpletņlēkšanas licenci,                   
bez LIR papildināšanas. 
Par:10, Pret: 8, Atturas: 0 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Papildināt LIR ar prasību “Lai AFF kursu                     
nokārtojušai personai piešķirtu A kategorijas izpletņlēkšanas licenci pēc sekmīgas                 
AFF kursa nokārtošanas, tai nepieciešami 25 lēcieni ar izpletni”. Klubs deleģē treneri                       
4 kontrollēcieniem, lai noteiktu cilvēka gatavību A kategorijas licences piešķiršanai.                   
Licences pieprasījumu LIF iesniedz un paraksta attiecīgā kluba AFF instruktors vai                     
kluba vadība.  
 
S.Plotņikovs: Informē par jauno lēcienu uzskaites grāmatiņu, ko izveidojusi LIF, tās                     
cena ir 5 EUR. Klubi to varētu dāvināt personai, kura klubā sekmīgi nokārtojusi AFF                           
kursu. 
2. S.Plotņikovs: Vadoties pēc labās prakses, ko īsteno USPA, nepieciešams ieviest                     
teorētisko eksāmenu, kuru jānokārto cilvēkam, lai tam varētu piešķirt kādu no                     
izpletņlēkšanas kategorijām (A, B, C, D). Pieredze rāda, ka cilvēkam var būt daudz                         
lēcienu, kas mērāmi tūkstošos, taču iemaņas neatbilst pat B kategorijai. 
 
Viedokļu aptauja 
Papildināt LIR ar prasību, ka pirms B, C, D kategoriju piešķiršanas kandidātam                       
jānokārto teorētiskais eksāmens. 
Par:18, Pret: 0, Atturas: 0 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Papildināt LIR ar prasību, ka pirms B, C, D                         
kategoriju piešķiršanas kandidātam jānokārto teorētiskais eksāmens. LIF izstrādāts               
eksāmena jautājumus, bet eksāmenu pieņems attiecīgais klubs vai AFF instruktori. 
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3. Drošības problēmas 2015. gadā. 
S.Plotņikovs: Informē par drošības jautājumiem, kuriem ir jāpievērš pastiprināta                 
uzmanība, jo īpaši ņemot vērā nelaimes gadījumus, kuri notikuši klubos. Atgādina, ka                       
LIR ir noteiktas prasības, kuras ir jāievēro, sk. LIR 3.4.apakšpunktu par pieļaujamo                       
vēja stiprumu lēcienu organizēšanai katrai no izpletņlēcēju licences kategorijām un                   
izpletņa tipiem, kā arī tandēmiem. Atgādina, ka LIR 7.4.apakšpunkta trešajā daļā ir                       
noteikts par uzvedību zem kupola un aizliegumu veikt sarežģītus manevrus vai                     
pagriezienus, kas lielāki par 90 grādiem, kopējā piezemēšanās zonā, kā arī to, ka                         
šādus manevrus pieļaujams veikt atsevišķā nosēšanās laukumā un tikai tām personām,                     
kurām ir C un D kategorijas licences. Klubiem būtu jāveic šādu pasākumu kopums,                         
lai mazinātu risku: 
1) rīta brīfings 
2) uzraudzība no zemes 
3) soda mēri, (atstādināšana no lēcieniem uz stundām, dienu kluba ietvaros) 
4) soda mēri atkārtotu pārkāpumu gadījumā – (kategorijas samazināšana vai licences                     
anulēšana) 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Pieņemt zināšanai un ievērot ikdienā. 
 

4. Izmaiņas Latvijas Izpletņlēkšanas Rokasgrāmatā. 
S.Plotņikovs: Informē par problēmām ar jaunajām tehnoloģijām, kuras ienākušas arī                   
izpletņu lēkšanas sportā un negatīvajām to sekām. Kā viena no tādām ir minama                         
“selfie stick” izmantošana, kas īpaši rada apdraudējumu tandēmiem. 
Diskusija LIR un finansiālo ietaupījumu klubam. 
 
Viedokļu aptauja par to, ka LIF iekļaut LIR rekomendāciju tandēmiem aizliegt                     
izmantot “selfie stick”.  
Par: 18, Pret: 0, Atturas: 0. 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: LIF iekļaut rekomendāciju LIR par “selfie                   
stick” izmantošanas aizliegumu tandēmiem. 
 
5. S.Plotņikovs: Informē par bīstamību AFF kursa laikā izmantot videokameru un                     
ierosina ieviest prasību LIR aizliegt izmantot videokameru līdz AFF 6.līmenim. 
Diskusija par videokameru izmantošanu AFF kursa laikā. 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Atlikt balsošanu par šo jautājumu. 
 
6. S.Plotņikovs: Informē par biežajiem gadījumiem, kad cilvēki ar salīdzinoši mazu                     
pieredzi vēlas lekt ar videokameru, bet LIR 7.3.apakšpunta desmitā daļa šā brīža                       
redakcija nosaka, ka ar kameru lekt atļauts sākot no 200 lēcieniem (C kategorija). 
Diskusija par limitu. 
R.Teikmanis: Ierosina mainīt minimālo lēcienu skaitu no 200 uz 50 un obligāti                       
jāizmanto altimetru ar skaņas signālu (audible altimeter) un tikai ar attiecīgā kluba,                       
kurš organizē lēcienus vecākā instruktora atļauju. 
 
Viedokļu aptauja par izmaiņām LIR, nosakot, ka lai lektu ar kameru, izpletņlēcējam                       
jābūt ne mazāk kā 50 lēcieniem, obligāti jāizmanto altimetru ar skaņas signālu                       
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(audible altimeter) un tikai ar attiecīgā kluba, kurš organizē lēcienus vecākā                     
instruktora atļauju. Jebkuram foto un video operatoram ir jāizmanto altimetru ar                     
skaņas signālu (audible altimeter). 
Par: 16, Pret: 0, Atturas: 2. 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Veikt izmaiņas LIR, nosakot, ka lai lektu ar                       
kameru, izpletņlēcējam jābūt ne mazāk kā 50 lēcieniem, obligāti jāizmanto altimetru                     
ar skaņas signālu (audible altimeter) un tikai ar attiecīgā kluba, kurš organizē lēcienus                         
vecākā instruktora atļauju. Jebkuram foto un video operatoram ir jāizmanto altimetru                     
ar skaņas signālu (audible altimeter). 
 
7. S.Plotņikovs: Ierosina iekļaut LIR nosacījumu, ka visiem instruktoriem, kuri lec                     
Latvijas teritorijā ir jābūt derīgai FAI licencei. 
 
Viedokļu aptauja par papildinājumu LIR, ka visiem instruktoriem, kuri lec Latvijas                     
teritorijā ir jābūt derīgai FAI licencei. 
Par: 18, Pret: 0, Atturas: 0. 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Veikt papildinājumu LIR, nosakot, ka visiem                   
instruktoriem, kuri lec Latvijas teritorijā ir jābūt derīgai FAI licencei. 
 
8. S.Plotņikovs: Informē par nepieciešamību iecelt AFF kursa instruktoru                 
eksaminatorus un ierosina iecelt Reini Rūtentālu un Pāvelu Tabunovu. 
 
Viedokļu aptauja par R.Rūtentāla un P.Tabunova iecelšanu par AFF kursa instruktoru                     
eksaminatoriem. 
Par: 18, Pret: 0, Atturas: 0. 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Par AFF kursa instruktoru eksaminatoriem                 
iecelt Reini Rūtentālu un Pāvelu Tabunovu. 
 
9. S.Plotņikovs: Informē par nepieciešamību regulāri uzturēt AFF kursa instruktoriem                   
savu reitingu, līdzīgi kā tas ir noteikts USPA. Piemēram, ja instruktors gadu neveic                         
AFF kursa apmācību, tad nepieciešama pārsertifikācija, lai mazinātu ar drošību                   
saistītos riskus. Ierosina noteikt, ka AFF kursa instruktoram ir jāveic vismaz 25 AFF                         
kursa lēcieni gada laikā, lai nebūtu jāpārsertificējas. 
Diskusija par minimālo lēcienu skaitu. 
 
1.Viedokļu aptauja par pārsertifikācijas nepieciešamību, ja AFF kursa instruktors                 
iepriekšējā kalendārā gadā nav veicis vismaz 15 lēcienus AFF kursa ietvaros. 
Par: 1, Pret: 17, Atturas: 0. 
 
2. Viedokļu aptauja par pārsertifikācijas nepieciešamību, ja AFF kursa instruktors                   
iepriekšējā kalendārā gadā nav veicis vismaz 10 lēcienus AFF kursa ietvaros. 
Par: 17, Pret: 1, Atturas: 0. 
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Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Iekļaut LIR nosacījumu, ka gadījumā, ja AFF                     
kursa instruktors iepriekšējā kalendārā gadā nav veicis vismaz 10 lēcienus AFF kursa                       
ietvaros, tam nepieciešama AFF kursa instruktora pārsertifikācija. 
 
10. S.Plotņikovs: Informē par pastāvoši atšķirīgo praksi rezerves izpletņu pārlocīšanas                   
termiņos. Šī brīža prakse Latvijā ir tāda, ka pavasarī pārlocītam rezerves izpletnim                       
termiņš beidzas jau septembrī un rezultātā ir bijuši gadījumi, kad notiek lēcieni ar                         
nokavētu rezerves izpletņa pārlocīšanas termiņu. 
R.Kirejevs: Atgādina, ka nedrīkst pārsniegt rezerves izpletņa ražotāja noteikto                 
termiņu. 
N.Čujakovs: Katrs ražotājs nosaka saviem rezerves izpletņiem noteiktu pārlocīšanas                 
termiņu, tas var atšķirties no 3 mēnešiem līdz pat 1 gadam. Uzskata, ka jānosaka 6                             
mēneši, ja ražotājs nav noteicis savādāk. 
 
Balsojums par LIR iekļaujamo rezerves izpletņa pārlocīšanas termiņu tādu, kādu to                     
noteicis rezerves izpletņa ražotājs. 
Par: 17, Pret: 0, Atturas: 1. 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: Iekļaut LIR prasību rezerves izpletni pārlocīt                   
tādā termiņā, kā to noteicis rezerves izpletņa ražotājs. 
 

11. Instruktoru atbildība par studentiem un A, B kategorijas izpletņlēcējiem. 
S.Plotņikovs: Informē klātesošos par problēmām, kas saistītas ar wingsuit tērpu                   
pielietošanu. Joprojām ir daudz neskaidrību. Informē par kompetenču trūkumu                 
klubos, lai izvērtētu izpletņlēcēja gatavību tos pielietot. Wingsuit tērpi, līdzīgi kā                     
izpletņi ir dažādos izmēros, dažādiem mērķiem. LIR 7.5.apakšpunkts nosaka prasības                   
izpletņlēcējam, lai tas drīkstētu lekt ar wingsuit tērpu, t.i. – C kategorija jeb vismaz                           
200 lēcieni. 
R.Kirejevs: Ar wingsuit tērpu nevar iemācīties lidot vienkārši lēkājot, tādēļ no lēcienu                       
skaita nekas nav atkarīgs. Izstāsta par savu pieredzi mācoties lidot ar wingsuit tipa                         
tērpiem. 
S.Plotņikovs: Par wingsuit instruktoru var būt cilvēks, kurš ir patstāvīgi veicis vismaz                       
100 lēcienus ar wingsuit. 
Diskusija par kritērijiem wingsuit instruktoram. 
 
Viedokļu aptauja par prasības iekļaušanu LIR, ka par wingsuit instruktoru var kļūt                       
izpletņlēcējs, kuram ir vismaz 100 lēcieni ar wingsuit un attiecīgā kluba instruktora                       
atļauja. 
Par: 18, Pret: 0, Atturas: 0. 
 
Viedokļu aptauja par Ingus Augstkalna un Kaspara Sproģa apstiprināšanu par                   
wingsuit instruktoriem. 
Par: 18, Pret: 0, Atturas: 0. 
 
12. S.Plotņikovs: Skaidro negatīvās tendences jaunajiem izpletņlēcējiem bez               
pieredzes izvēlēties nepiemēroti mazus un bieži vien arī augstas veiktspējas izpletņus. 
R.Teikmanis: Atgādina, ka katrā klubā ir vecākais instruktors, kuram ir tiesības                     
nepielaist pie lēcieniem personu, kura plāno lietot nepiemērotu ekipējumu. 
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S.Plotņikovs: Pauž bažas, ka šo iespēju ne visi klubi ievēro. 
N.Čujakovs: Uzskata, ka līdz C kategorijai lēkt ar elipsveida vai puselipsveida                     
izpletni nav pieļaujams. 
S.Plotņikovs: Lūdz klubus ievērot LIR 7.4.apakšpunkta ceturtajā daļā noteikto tabulu. 
S.Plotņikovs: Turpina skaidrot par drošības nepilnībām un nepieciešamību pirms katra                   
lēcienu kluba instruktoriem nodrošināt ierindu (lineup), kurā obligāti jānoskaidro par                   
katra izpletņlēcēja plānoto uzdevumu gaisā, lai izvairītos no situācijām, kad                   
izpletņlēcēji veicot dažādus uzdevumus apdraudētu paši sevi un viens otru. 
13. S.Plotņikovs: Informē klātesošos par nepieciešamību pilnveidot klubu instruktoru                 
kompetenci elektronisko izpletņlēkšanas iekārtu jomā. Novēroti gadījumi, kad klubā                 
neviens neprot noregulēt altimetrus, Cypres, Vigil drošības iekārtas utt. Šie ir                     
jautājumi, kurus mēdz uzdot izpletņlēcēji, bet ne vienmēr spēj saņemt atbildes no                       
instruktoriem. Tikpat nepieļaujama ir situācija, kad izpletņlēcējs neprot rīkoties ar                   
savām iekārtām un klubu instruktoru uzdevums ir ierindā (lineup) uzdot jautājumus                     
izpletņlēcējiem, lai saprastu, vai cilvēks vispār saprot kādi ir viņa Cypres uzstādījumi                       
un vai tas neapzināti neapdraud citus izpletņlēcējus, piemēram, uzlikdams                 
nepiemērotu automātiskās atvēršanās augstumu. Instruktoram jāpalūdz izpletņlēcēju             
nodemonstrēt kā darbojas viņa izmantotā iekārta. 
14. S.Plotņikovs: Informē, ka jaunākajos Cypres modeļos iespējams iestatīt citu                   
automātiskās atvēršanās augstumu, kas ir ļoti bīstami, ja tiek iestatīta nepareizi. Tādēļ                       
pirms lēciena stāvot ierindā (lineup) kluba instruktora pienākums ir noskaidrot no                     
visiem vai kāds nav mainījis automātiskās atvēršanās augstumu. Norāda, ka šī lieta ir                         
ļoti bīstama un lūdz attiekties pret to ar vislielāko nopietnību. 
 
15. S.Plotņikovs: Ierosina jaunajiem izpletņlēcējiem, kuri AFF kursa sekmīgu                 
nokārtošanu veikuši pēc 1.septembra, piešķir licenci līdz nākošā, nevis tekošā gada                     
beigām. 
 
Viedokļu aptauja licences termiņa noteikšanu līdz nākošā gada beigām tiem jaunajiem                     
izpletņlēcējiem, kuri AFF kursu sekmīgi nokārtojuši pēc 1.septembra. 
Par: 18, Pret: 0, Atturas: 0. 
 
 

16. LIF Zelta biedra statusa piešķiršana. 
S.Plotņikovs: Informē par LIF zelta biedra statusa piešķiršanu personām, kuras                   
veikušas būtisku ieguldījumu izpletņlēkšanas sporta attīstībā Latvijā. Zelta biedra                 
statuss papildus atbrīvo no licences gada maksas un tas ir uz mūžu. Zelta biedra                           
statuss tiek piešķirts N.Čujakovam, P.Tabunovam, A.Šamarinam, M.Cigratei. 
S.Plotņikovs: Pateicas zelta biedriem par sniegto ieguldījumu izpletņlēkšanas sporta                 
popularizēšanā un attīstīšanā. 
 

17. Dažādi. 
 
Diskusija par nepieciešamību vienkāršot medicīniskās komisijas kārtošanas kārtību. 
 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: LIF sagatavot vēstuli CAA ar jautājumu par                     
iespēju vienkāršot medicīniskās komisijas kārtošanu, piemēram, pielīdzināt             
autovadītāja medicīniskajai komisijai. 
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N.Nikitina: Izsaka vēlmi, lai seminārus instruktoriem vadītu starptautiski akreditēti                 
tiesneši. 
J.Vladimirovs: Uzsāk diskusiju par rigeru statusa noteikšanu, šobrīd nav noteiktas                   
prasības, lai kļūdu par rigeri. 
N.Čujakovs: Norāda, ka rigeris un rezerves izpletņa pārlicējs ir dažādi amati. 
Diskusija par to vai ir pieļaujams D kategorijas izpletņlēcējiem locīt rezerves                     
izpletņus. 
S.Plotņikovs: Uzskata, ka izpletņlēcējam ar D kategorijas licenci nav pieļaujams                   
pašam locīt savu rezerves izpletni. 
A.Ņeposedovs: Informē, ka Vācijā ir uzņēmums, kurš piedāvā 2 nedēļu kursus, lai                       
kļūtu par rigeri. Kursi notiek krievu valodā. 
S.Plotņikovs: Informē par situāciju saistībā ar izpletņlēcēju apdrošināšanu – ne visi                     
apdrošinātāji ir gatavi apdrošināt izpletņlēcējus. Redz nepieciešamību izstrādāt               
stingrāku kārtību par minimālo apdrošināšanas apjomu. No Latvijas apdrošinātājiem                 
ir bijušas sarunas ar BTA, kuri vēlas, lai LIF būtu kā starpnieks apdrošināšanas                         
polises iegādē un tādā veidā vienā piegājienā tiktu iegādātas apdrošināšanas polises                     
visiem. Ir apzināti arī vairāki ārzemju apdrošināšanas uzņēmumi, kuri piedāvā                   
apdrošināt klientus visā pasaulē, t.sk. Latvijā. 
Instruktoru vairākuma viedoklis ir: pieņemt zināšanai. 
 

Sapulces vadītājs Sergejs Plotņikovs izsaka pateicību visiem sapulces               
dalībniekiem par līdzdalību sapulcē un 17:03 sapulce tiek pasludināta par slēgtu. 

 
 
 
Sapulces vadītājs:  Sergejs Plotņikovs   
 
Protokolists:  Kaspars Kiesners 
  


